
آرمان ملی: تیم  ملی والیبال ایران در نخستین دیدار هفته 
سوم لیگ ملت ها موفق به شکست تیم المپیکی آمریکا شد تا 
نمایش خیره کننده ای در آغاز این هفته از مسابقات داشته 

باشد. 
   ست نخست

در ست نخست ایران عملکرد خوبی نسبت به هفته های 
قبل ارائه داد و در حالی که شروع خوبی نداشت توانست به 
بازی برگردد و حتی از حریف پیش افتاد اما در نهایت ۲۸ بر ۲۶ 

شکست خورد. 
   ست دوم

در ست دوم نیز آمریکا شروع بهتری داشت، اما ملی پوشان 
در امتیاز ۸ به حریف رسیدند. در ادامه و روی امتیاز سرویس 
مسلم آبادی ایران ۱۱- ۸ پیش افتاد. میلاد عبادی پور که یکی از 
خوب های ایران در این بازی بود توانست امتیاز هجدهم ایران 
را با آبشاری زیبا به دست بیاورد. در ادامه آمریکا با درخشش 
دی فالکو توانست اختلاف را کم کند ولی پوریاحسین خانزاده کم 
اشتباه ظاهر شد و امتیازهای مهمی را به دست آورد تا در نهایت 

این ست با برتری ۲۵ بر ۲۳ ایران به پایان برسد. 
   ست سوم

ست سوم با امتیاز خوب عبادی پور از سرویس برای ایران 
شروع شد و در ادامه درخشش اسماعیل نژاد روی اسپک 
و سرویس باعث شد تا ایران ۷ بر ۲ پیش بیفتد و جان اسپرو 
را مجبور به گرفتن وقت استراحت کند. آمریکا در ادامه رفته 
رفته اختلاف امتیازات را کاهش داد ولی با اسپک زاویه دار 
درخشش  رسید.   ۱۵ امتیاز  به  ایران  پوریاحسین خانزاده 
ملی پوشان ادامه یافت و دفاع روی تور زیبای اسماعیل نژاد 
باعث شد نتیجه ۲۰- ۱۵ شود و این ست در نهایت ۲۵- ۱۸ به 

سود ایران به پایان رسید. 

   ست چهارم
ست چهارم درحالی آغاز شد که دی فالکو همچنان در متن 
حملات آمریکایی ها قرار داشت و بازی پایاپا پیش رفت ولی آمریکا 
توانست اختلاف امتیاز ایجاد کند. دو اسپک پیاپی اسماعیل نژاد 
و عبادی پور دفاع شد تا آمریکا ۱۲- ۷ پیش بیفتد در ادامه ایران 
اختلاف را کم کرد تا امیدوار به بردن ست و بازی شود و در حالی 
که آمریکا نیاز به یک امتیاز برای بردن ست داشت ایران توانست 
بازی را در امتیاز ۲۴ به تساوی بکشاند. در نهایت آمریکا این ست 

فشرده را ۲۸ بر ۲۶ برد تا بازی به ست پنجم کشیده شود. 
   ست پنجم

در ست پنجم دو تیم بسیار نزدیک پیش رفتند و در امتیاز 
۶ برابر شدند. برخلاف ۸ بازی قبل ایران در دفاع روی تور و 
دریافت عالی کار می کرد تا اینکه ۱۳- ۱۲ پیش افتاد. بازیکن آمریکا 
سروریس را به تور زد تا ایران ۱۴- ۱۲ پیش افتد. با آبشار پوریا 
حسین خانزاده ایران ۱۵- ۱۳ برنده شد تا شگفتی ساز هفته سوم 

لیگ ملت ها شود. 
   صحبت سرمربی 

کبری سرمربی تیم ملی والیبال ایران پس از این دیدار  پیمان ا
بیان کرد: این پیروزی را به مردم خوب کشورم تبریک می گویم. 
بازیکنانم خسته نباشید و یک تبریک جانانه  همچنین به 
می گویم، امروز رقابت خوبی را به نمایش گذاشتند. همه می دانند 
که در طول دو هفته گذشته، عملکرد خوبی نداشتیم و بیش ترین 
تلاش مان این بود که در طی چند روز گذشته و زمانی که در اختیار 
داشتیم هم از نظر روحی و روانی و هم از نظر فنی و آنالیز، بتوانیم 
یکسری نکات را به بازیکنان انتقال دهیم و خداراشکر بازیکنانم 
امروز و در بهترین شرایط ممکن، عملکرد واقعی خود را به نمایش 
گذاشتند، چه بازیکنان درون زمین و چه حتی بازیکنانی که از 
زمین بیرون آمدند همگی به تیم کمک کردند. وی با اشاره به 

تغییر پست میثم صالحی به لیبرو و محمدرضا حضرت پور به 
دریافت کننده گفت: به این مسئله در طی دو سه روز اخیر خیلی 
پرداخته شد. آن هایی که جزئی از خانواده والیبال هستند و از 
مسائل فنی سررشته دارند می دانند که با توجه به آسیب دیدگی 
پیشین میثم صالحی، برنامه ریزی داشتیم تا هر هفته دو رقابت 
را برای او در نظر بگیریم و در طی دو دیدار از او استفاده کنیم. 
دیدارهایی که برای صالحی در نظر گرفتیم، رقابت با تیم های 
هلند و آلمان است و قطعا در دیدارهای آینده از میثم صالحی 
به نحو احسنت استفاده خواهیم کرد. وی ادامه داد: همچنین 
کثر  ، از قبل می دانستیم که ا درخصوص محمدرضا حضرت پور
بازیکنان تیم ملی آمریکا سرویس های پرشی و قدرتمندی دارند و 
آن کاری که امروز از حضرت پور انتظارش را داشتم به نحو احسن 
اتفاق افتاد و در مقاطعی از رقابت با آمریکا که در دریافت، دچار 
کبری در پایان  مشکل شدیم، او به تیم مان کمک زیادی کرد. ا
گفت: در مجموع از تمام بازیکنانم بابت نمایش خوب امروزشان 
تشکر می کنم و به آن ها خسته نباشید می گویم. امیدوارم در 
دیدارهای بعدی   نیز با همین روحیه و جنگندگی برابر رقبا حاضر 

شویم. 
   نظر کاپیتان 

میلاد عبادی پور کاپیتان تیم ملی والیبال ایران پس از این 
دیدار گفت: به مردم عزیز ایران این پیروزی را تبریک می گویم 
دیدار آسانی نبود چه برای تیم ایران و چه برای تیم آمریکا ولی 
خوشحالم که هفته سوم لیگ ملت ها را با کسب یک پیروزی 
آغاز کردیم و بازیکنان تیم ملی والیبال ایران امروز نشان دادند که 
پتانسیل خوبی برای رقابت  در سطح بالا را دارند و واقعا خوشحالم 
و از همه آن هایی که در این مدت و با وجود هشت شکست اخیر 
تیم، تنهای مان نگذاشتند و مثل همیشه از تیم ملی والیبال 
حمایت کردند تشکر می کنم. عبادی پور با اشاره به دیدارهای 
بعدی تیم ملی والیبال در هفته سوم رقابت های لیگ ملت ها 
ادامه داد: همه چیز ممکن است و غیر ممکن وجود ندارد ولی 
امشب را با لذت این پیروزی سپری خواهیم کرد و انشاا... از فردا 
به دیدارهای بعدی فکر می کنیم. وی در پایان گفت: بیش ترین 
بخش خوشحالی من بابت این است که در دیدار با آمریکا، 
ملی پوشان والیبال ایران روی جدیدی از والیبال خودشان 
را نشان دادند و نمایش امروز برای آینده والیبال ایران واقعا 
امیدوارکننده بود و آینده بزرگی در انتظار آن هاست و می توانند 

والیبال ایران را متحول کنند. 
   صعود 

هفته سوم مرحله مقدماتی لیگ ملت های ۲۰۲۴ والیبال از روز 
گروه  سه شنبه ۲۹ خرداد در شهرهای لیوبلیانا در کشور اسلوونی )
گروه ششم( آغاز  شد و تیم ملی والیبال  پنجم( و مانیل فیلیپین )
ایران دیروز )چهارشنبه ۳۰ خرداد( در نخستین مسابقه خود 
در این هفته به مصاف آمریکا رفت و سه بر دو به پیروزی رسید. 
مردان والیبال ایران که قبل از این مسابقه با ۱۷۷. ۷۳ امتیاز در 
رتبه هفدهم قرار داشتند و با شکست ایالات متحده آمریکا ۱۲. 
کنون با ۱۹۰. ۱۱  ۳۸ امتیاز کسب کردند. تیم ملی والیبال ایران هم ا
امتیاز در جایگاه پانزدهم رده بندی فدراسیون جهانی والیبال قرار 
دارد و موقتا تیمهای ترکیه و بلژیک را پشت سر گذاشت. تیم ایران 
ساعت ۱۰: ۳۰ دقیقه روز پنج شنبه ۳۱ خرداد در دهمین مسابقه 

خود در لیگ ملت ها ۲۰۲۴ به مصاف هلند می رود. 
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a r m a n m e l i . i r

کید هیات مدیره پرسپولیس بر   تا
پیگیری حقوقی اقدام بیرانوند 

دیروز  پرسپولیس،  باشگاه  هیات مدیره 
)چهارشنبه( تشکیل جلسه داد و در ارتباط با 
علیرضا بیرانوند، اختیاراتی به مدیرعامل اعطا 
کرد. به گزارش سایت رسمی باشگاه پرسپولیس، 
هیات مدیره در غیاب مدیرعامل که به جهت 
محرومیت در نشست، حضور نداشت تشکیل 
جلسه داد. در این جلسه ابتدا درباره مسائل مالی 
و اقتصادی باشگاه گفت وگو و تصمیم گیری شد. 
در ادامه، حسین بادامکی، معاون ورزشی باشگاه، 
کرات برای جذب سرمربی  در ارتباط با روند مذا
و همچنین تمدید قرارداد با بازیکنان، گزارشی 
را ارائه کرد و اعضای هیات مدیره نقطه نظرات 
خود را اعلام کردند. در ارتباط با اقدام علیرضا 
بیرانوند در فسخ یک طرفه و غیر موجه قرارداد، 
کید  و  هیات مدیره بر منافع باشگاه پرسپولیس تا
به مدیرعامل اعلام کرد ضمن بررسی گزارش امور 
مالی و حقوقی، در صورتی که بازیکن فسخ غیر 
موجه داشته است، نسبت به پیگیری حقوقی 
اقدام کند و همچنین نسبت به استخدام نفر 

جایگزین تدابیر لازم به کار گرفته شود. 

ویژه

حسین نژاد بازیکن تیم سپاهان 
همچنان یک بازی دیگر تا پایان 
که موفق شد خود را  فصلی 
در آن به عنوان پدیده فوتبال 
ایران معرفی کند پیش رو دارد 
و باید دید در مصاف برابر مس 
ی  د عملکر چه  ن  فسنجا ر

خواهد داشت. 

مدافع سابق استقلال در اردوی 
اخیر تیم ملی ایران شانس بازی 
مقابل هنگ کنگ یا ازبکستان را 
پیدا نکرد، اما حضورش در اردوی 
ملی موجب شد تا باشگاه ولژ 
موستار با انتشار تصویر او با 
پیراهن ایران بنویسد: »به تو 

افتخار می کنیم!«

یحیی گل محمدی برخلاف دوره 
کتور، مصاحبه ای  پیشنهاد ترا
انجام نداده است. او امروز تنها 
به یک استوری در مورد ضایعه 
بیمارستان در رشت و تسلیت 
به مردم گیلان اکتفا کرد تا سکوت 
طولانی خود در مورد فوتبال را 

ادامه داده باشد. 

ت
شــ

س نو
عک

        گیلان   عملکرد افتخار

گفتوگو

و  استقلال  اسبق  کاپیتان  بیانی  شاهین 
کارشناس فوتبال در خصوص وضعیت تیم آبی 

پوش پایتخت صحبت کرد. 
    در خصوص شرایط این روزهای تیم 

فوتبال استقلال چه نظری دارید؟
 همیشه استقلال این مشکلات را داشته، در 
سال های قبل هم این مسائل بوده، حالا که 
زمان داشتند نمی دانم چرا این اتفاقات رخ داده 
است. در درجه اول باید مدیرعامل انتخاب شود 
تا مشکلات حل شود. من هم می دانم هواداران 
از این شرایط نگران هستند و امیدوارم هرچه 
زودتر تکلیف مدیریت و کادر فنی هر چه سریعتر 
مشخص شود. اول باید سرمربی مشخص شود 
تا بازیکن در نقل و انتقالات انتخاب شود. خود 
من هم نمی دانم چرا اینقدر بازیکنان در این 
شرایط بازار گرمی می کنند. وضعیت مدیرعامل 
باشگاه مشخص نیست، تیم سرمربی ندارد ولی 
بازیکنان در این بازار بازارگرمی کنند. این برای 
خود من خیلی عجیب است. تصمیم گیرنده 
هلدینگ خلیج فارس است ولی امسال که زمان 
داشتیم در حال از دست دادن آن هستیم. در 
این شرایط باید زودتر تکلیف کادر فنی و مدیریتی 

باشگاه مشخص شود. 
گر نکونام در استقلال ماندنی شد چه      ا

توصیه ای به وی برای فصل آینده دارید؟
توصیه من به نکونام این است که بازیکنانی 
را جذب کند که استقلال یک فوتبال رو به جلو، 
هجومی و هماهنگ را ارائه کند. اینکه بازی ها را 
یک بر صفر ببریم و دفاع کنیم مورد پسند هوادار 
استقلال نیست. استقلال همیشه تیمی بوده که 
کتیکی اش مقابل رقبا به چشم می آمده و  برتری تا
هواداران استقلال چنین تیمی را می خواهند. به 
نظر من استقلال اول باید به فکر لیگ باشد و بعد 
از آن به مسابقات لیگ نخبگان آسیا فکر کند. من 
این روزها می بینم تیم هنوز مدیرعامل و مربی 
ندارد، اما یک عده به فکر قهرمانی آسیا هستند! 
همه چیز باید پله پله پیش برود نه اینکه سطح 
توقع را بالا برد. آن هم در شرایطی که الان صعود 
کردن از مرحله گروهی هم برای تیم های ایرانی 

سخت شده است. 
   برای حضور پرقدرت در لیگ و آسیا 
استقلال چقدر نیاز به تغییرات در بازیکنان 

دارد؟ 
استقلال بازیکن بزرگ می خواهد. بازیکنی که 
تاثیر گذار باشد و جریان بازی را عوض کند. همین 
تاثیر گذاری  بازیکنان خارجی امسال نفرات 
گر باشگاه  بودند. با این ارقامی که من می شنوم ا
استقلال نتوانست بازیکن داخلی خوب بگیرد 
بهتر است سراغ بازیکنان کشور برزیل و ازبکستان 
برود. من چند سال در قطر بازی کردم و می دانم 
بازیکنان این کشورها با ارقام مناسب راهی ایران 
می شوند و از بازیکنان داخلی هم بهتر هستند و 
. به شرطی که باشگاه وقت را بیشتر از  هم ارزانتر

این از دست ندهد. 

بیانی:  
استقلال فصل بعد باید 

هجومی بازی کند 

خداحافظی اسطوره کشتی  
پس از شکست 

ایسنا: دارنده ۴ مدال طلای جهان و المپیک 
پس از حذف از المپیک توسط IOC قصد دارد از 
میادین کشتی خداحافظی کند و وارد رشته مبارزه 
در قفس شود. پس از قطعی شدن حذف زائوربک 
کوف آزادکار شاخص روسیه و دارنده ۴  سیدا
مدال طلای جهان و المپیک از المپیک  پاریس 
به دلیل حمایت از حمله روسیه به اوکراین، این 
کشتی گیر قصد خداحافظی از دنیای کشتی را 
کوف پیش از این پیشنهاداتی را برای  دارد. سیدا
 )MMA(حضور در رشته هنرهای رزمی ترکیبی
دریافت کرده بود، اما حالا با قطعی شدن حذف 
از المپیک پاریس، به این پیشنهادات پاسخ 
مثبت داده و قصد دارد با کناره گیری از دنیای 
 flow شود. سایت MMA کشتی وارد رشته رزمی
کوف از  wrestling نیز با اعلام خداحافظی سیدا
میادین کشتی، اعلام کرد: محمد نعیم اف یکی 
از ورزشکاران حاضر در سازمان UFC خبر حضور 

کوف در MMA را تایید کرده است.  سیدا

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: باشگاه استقلال با دو بازیکن اهل کشور بوسنی 
کره شده است. باشگاه استقلال برای  و هرزگوین وارد مذا
کشور بوسنی و  نقل وانتقالات تابستانی با دو بازیکن اهل 
کره  هرزگوین که در پست وینگر و مهاجم بازی می کنند، وارد مذا
شده است. با وجود صحبت های صورت گرفته، به دلیل قانون 
کرات  جدید استفاده از بازیکن خارجی در فوتبال ایران مذا
نهایی نشده است. در کنار این موضوع مشخص نشدن تکلیف 
کرات فعلابه  کادرفنی استقلال نیز مزید بر علت شده تا مذا
مرحله نهایی نرسد. فصل گذشته سهمیه بازیکنان خارجی 
۱+۵ بود اما امسال به ۱+۴ کاهش یافته است. استقلال در حال 
حاضر گوستاوو بلانکو، کوین یامگا، رافائل سیلوا و جلال الدین 
ماشاریپوف را به عنوان نفرات خارجی در اختیار دارد و برای 
اضافه کردن دو بازیکن بوسنیایی، باید یکی از بازیکنان سهمیه 
غیرآسیایی اش را کنار بگذارد. یامگا با توجه به مشکلی که برای 
چشمش به وجود آمده گزینه اصلی خروج از فهرست است. 
، سهمیه آسیایی استقلال است. منتظر محمد،  نکته دیگر
هافبک عراقی که فصل گذشته به صورت قرضی برای مس 
رفسنجان بازی کرد، باید طبق قرارداد به استقلال بازگردد، اما 
با توجه به حضور ماشاریپوف که سهمیه آسیایی این باشگاه 
محسوب می شود، باید دید تکلیف هافبک عراقی چه می شود 

و او رفتنی خواهد شد یا نه. 

بیــنالمــلل
   فدراسیون جهانی فوتبال )فیفا( ۲. ۶ میلیون کامنت 
توهین آمیز در شبکه های اجتماعی را حذف کرد. به گزارش 
رسانه رسمی فیفا؛ سرویس حفاظت از رسانه های اجتماعی فیفا 
)SMPS( از زمان جام جهانی فوتبال ۲۰۲۲ در قطر ۲. ۶ میلیون 
کامنت توهین آمیز را شناسایی و حذف کرده است. بر اساس این 
گزارش؛ ۳۰ میلیون پست و کامنت درباره ۳۳۸۱ بازیکن فوتبال 
و ۱۶۰ تیم توسط سیستم SMPS اسکن شدند. فیلتر سیستم 
توانسته ۲. ۶ میلیون کامنت توهین آمیز را در راستای محافظت 
این  کند.  احتمالی حذف  روانی  آسیب های  از  قربانیان  از 
سرویس نزدیک به ۳۱ هزار مورد از توهین آمیزترین مطالب را به 
پلتفرم های رسانه های اجتماعی اطلاع داد. در نتیجه، اقدامات 
محدودکننده مختلفی از جمله مسدود کردن حساب ها برای 
آنها اعمال شد. SMPS در حال حاضر برای همه ۲۱۱ عضو فیفا 
در دسترس است. بازیکنان فوتبال، مربیان، مسئولان و تیم های 
شرکت کننده در تورنمنت ها از جمله تیم هایی که تحت پوشش 

فیفا نیستند، می توانند از خدمات آن استفاده کنند. 
   ستاره تیم ملی فوتبال فرانسه درباره حضورش در بازی 
حیاتی خروس ها در مرحله گروهی یورو۲۰۲۴ پیامی منتشر کرد. 
در حالی که برخی از رسانه ها از احتمال غیبت کیلیان امباپه در 
بازی بعدی تیم ملی فرانسه در مرحله گروهی یورو۲۰۲۴ سخن به 
میان آورده اند؛ به نظر می رسد که خود بازیکن 
ترجیح می دهد در این بازی حضور داشته 
باشد. امباپه دوشنبه شب در اولین بازی 
فرانسوی ها در یورو۲۰۲۴ مقابل اتریش 
که آن را با نتیجه یک بر صفر بردند، دچار 
که  بینی شد، مصدومیتی  شکستگی 
نیاز به عمل جراحی دارد؛ هرچند این که 
او چه زمانی زیر تیغ جراحان خواهد رفت، 
مشخص نیست. با توجه به اهمیت بازیکن 
در خط حمله خروس ها، دیدیه دشان 
امیدوار است که پزشکان به ستاره جدید 
رئال مادرید اجازه بدهند حداقل در بازی 
مرگ و زندگی برابر هلند حضور داشته 
باشد. در هر صورت امباپه خودش 

امیدوار به کسب این اجازه است. 

فینال جام حذفی؛   سپاهان - مس رفسنجان 

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

فوتبال  حذفی  جام  نهایی  دیدار  در 
ایران در فصل ۱۴۰۳- ۱۴۰۲، از ساعت ۱۷: 
۴۵ تیم های سپاهان و مس رفسنجان در 
ورزشگاه آزادی تهران به مصاف یکدیگر 
می روند. نکته جالب توجه تقابل سپاهان 
جام  نهایی  دیدار  در  رفسنجان  مس  و 
تیم  دو  در  سپاهانی ها  دوئل  حذفی 
حریف  حالی  در  رفسنجان  مس  است. 
سپاهان در فینال این دوره شده است 
که محرم نویدکیا، اسطوره سپاهان را به 
عنوان سرمربی روی نیمکت دارد، علاوه بر 
این چندین بازیکن مس نیز سابقه بازی 
در سپاهان را دارند و پنچشنبه شاید در 
قرار  سپاهان  مقابل  مس  اصلی  ترکیب 

گیرند، بازیکنانی همچون کاپیتان حسن 
علی محمدی،  جلال الدین  جعفری، 
رضا  ترکمان،  مهدی  شهباززاده،  سجاد 
ادمهدی و محمدرضا  دهقانی، محمد نژ
مهدی زاده. سپاهان در حالی به فینال 
مسابقات رسیده است که تا فینال به ترتیب 
ملاثانی،  استقلال   ، آذر شمس  تیم های 
ملوان و گل گهر را از پیش برداشته است، 
سخت تری  کار  مس  دیگر  سوی  در  اما 
داشته است و به ترتیب تیم های استقلال، 
کتور و آلومینیوم را حذف کرده  پیکان، ترا
است، جالب اینکه مس رفسنجان دو تیم 
کتور را در ۹۰ یا ۱۲۰  مدعی استقلال و ترا
دقیقه شکست داده است، اما برابر پیکان و 

آلومینیوم کار این تیم گره خورده است و در 
نهایت در ضربات پنالتی موفق به شکست 
این تیم ها شده است. از آخرین فینال و 
قهرمانی سپاهان در جام حذفی حدود ۱۱ 
سال می گذرد. آخرین بار سپاهان با مرحوم 
کرانچار در فینال جام حذفی سال ۹۲ موفق 
به شکست پرسپولیس در ضربات پنالتی و 
قهرمانی شد. در آن فصل محرم نویدکیا به 
عنوان کاپیتان جام قهرمانی را بالای سر 
برد، اما حالا نویدکیا به عنوان رقیب برابر 
گردان  سپاهان قرار دارد تا مانع قهرمانی شا
مورایس پس از ۱۱ سال شود. در این فاصله 
سپاهان تنها یک بار در سال ۹۴ قهرمان 
لیگ برتر شده است تا در مجموع تا این 

فصل ۹ سال از آخرین قهرمانی سپاهان در 
همه رقابت ها گذشته باشد. بازی فینال 
جام حذفی با مس رفسنجان اما می تواند 
این طلسم تلخ را برای هواداران سپاهان 
کند تا دوباره باشگاه اصفهانی به  باطل 
ریل قهرمانی بازگردد. آریا یوسفی و محمد 
جانشین  فراوان  احتمال  به  دانشگر 
بازیکنان محروم سپاهان در ترکیب اصلی 
خواهند بود. محمد دانشگر به جای هادی 
محمدی زوج دفاعی با سیاوش یزدانی 
را تشکیل می دهد و در دفاع چپ نیز به 
احتمال فراوان آریا یوسفی جایگزین میلاد 
زکی پور می شود، در سایر پست ها بعید 

است مورایس دست به تغییر بزند. 

بعد از ۱۷ سال، ناصر شفق راز بزرگی را برملا 
می کند. او می گوید خاویر کلمنته قرار بود کارش 
را در ایران آغاز کند اما رئیس جمهوری وقت این 
اجازه را نداد. در زیر گفت وگو ایرنا با ناصر شفق 

را می خوانید. 
   شما سال ها در فوتبال ایران فعالیت 
داشتید. هم عضو هیات رئیسه بودید و هم 
مدیرعامل باشگاه هایی نظیر پاس تهران و 
کتورسازی تبریز. چه اتفاقی افتاده که شما  ترا

را در فوتبال نمی بینیم؟
من عضوی از اولین هیات رئیسه انتخابی 
فدراسیون فوتبال بودم. چرا می گویم انتخابی، 
چون قبل از ما اعضای هیات رئیسه منصوب 
می شدند و رأی مجمع در حضور آنها نقشی 
نداشت. به مدت ۵ تا ۶ سال در هیات رئیسه 
مشغول فعالیت بودم و البته در کمیته های 
مختلف فدراسیون فوتبال هم پست داشتم. در 
کتورسازی  مدیریت باشگاه ها هم مدیرعامل ترا

بودم و پاس تهران. 
   طی هفته های اخیر بحث فساد در 

ح شده. می خواهیم بدانیم آیا  فوتبال مطر
زمان شما هم این مسائل وجود داشت؟

احساسم این است تا زمانی که مسائل مالی 
و پول وارد فوتبال نشده بود، این مشکلات 
هم وجود نداشت. تا دهه ۸۰ پول آنچنانی 
در فوتبال نبود و طبیعتانمی توانست مسائل 
بحث برانگیزی وجود داشته باشد. شاید یکی 
علاقه به باشگاهی داشت و از جیب خودش 
هزینه می کرد اما بعید می دانم تا آن مقطع 
فسادی در فوتبال وجود داشته باشد. آن زمان 
محیط ورزش سالم تر بود. حالا هم این طبیعت 

پول است که همراه خود فساد می آورد. 
   راه حل مقابله با این فساد چیست؟

ببینید سازمان اخلاقی اجتماع ما در فوتبال 
به هم خورده و پس لرزه های آن خودش را نشان 
می دهد. فوتبال یک صنعت در دنیا است و 
شاید هزینه ای که در فوتبال می شود، بیشتر 
از بودجه ۱۵۰ کشور دنیا باشد. برخی کشورها 
را به عنوان بودجه  یک دهم هزینه ورزش 
سالیانه ندارند. همین مسأله مشکلاتی را برای 

ورزش به وجود خواهد آورد. در فوتبال هر روز 
مبلغی بزرگ رد و بدل می شود و برخی به قصد 
خدمت، قدرت، شهرت یا رانت وارد می شوند 
و سوءاستفاده می کنند. ما باید نقشه راهی را 
ترسیم کنیم که دزدی در فوتبال راه به جایی 
نبرد. باید در خانه خودمان را محکم ببندیم 
تا همسایه را دزد نکنیم. قبل از اینکه با معلول 
شالوده ای  است  بهتر  کنیم،  برخورد  قضیه 
پی بریزیم که امکان دزدی در فوتبال وجود 

نداشته باشد. 
   وقتی نام شما شنیده می شود بی اختیار 
یاد خاویر کلمنته می افتیم. مربی اسپانیایی 
ایران شود.  بی تیم ملی  که قرار بود سرمر
کشورش  به  اما  بست  هم  اتفاقاقرارداد 
برگشت. بعد از حدود ۱۷ سال، راز جدایی 
که  است  درست  آیا  می گویید؟  را  کلمنته 
می گفتند پروازی بود و به همین دلیل سرمربی 

تیم ملی نشد؟
این  به  درستی  به  هیچوقت  متأسفانه 
موضوع پرداخته نشد. دستمزد کلمنته حدود 

کردیم و  کره  ۳ تا ۴ میلیون یورو بود اما مذا
روی قراردادی ۳ ساله و با حقوق سالیانه ۶۶۰ 
هزار یورو به توافق رسیدیم. طبیعتاخیلی از 
واسطه ها از این اتفاق احساس خطر کردند. 
ضمن اینکه اصلاایشان پروازی نبود و قراردادش 
را هم شفاف امضاء کرد و می خواست کارش 

را آغاز کند. 
   پس چرا قرارداد فسخ شد و او به اسپانیا 

برگشت؟
دخالت سیاسیون، از جمله رئیس جمهوری 
وقت )آقای احمدی نژاد( باعث شد این قرارداد 
شکل اجرایی به خود نگیرد. رئیس جمهوری 
وقت فشار آورد که نباید ایشان سرمربی تیم ملی 
ایران باشد. به همین خاطر کلمنته از ایران 
رفت و دوباره در اسپانیا مشغول فعالیت شد. 
گر کلمنته می ماند خیلی راحت  من معتقدم ا
می توانستیم به جام جهانی برویم. فکر می کنم 
عنصر تخصص در تصمیم گیری بسیار مهم 
است که متأسفانه خیلی از مواقع آن را مشاهده 

نمی کنیم. 

قلعه نویی کار سختی دارد 

شرایط تیم ملی فوتبال ایران به نسبت گذشته کمی نگران 
کننده بوده و در دیداری که می توانستیم پیروز باشیم متأسفانه 
۲ امتیاز را از دست دادیم. برای جوانگرایی باید اصول آن رعایت 
شود. امیر قلعه نویی به این اصول پایبند بوده و در بازی هایی 
که اهمیت چندانی نداشت مثل هنگ کنگ از جوانان استفاده 
کرد و همان ۲ گلی که دریافت کردیم تاوان همین موضوع بود. 
هماهنگی بین خطوط قابل مشاهده نبود و تعدادی از بازیکنان 
مسیری طولانی را برای هماهنگی نیاز خواهند داشت و این 
وظیفه کادر فنی است تا لژیونر ها را با بازیکنان ایرانی هماهنگ 
کنند. بخش پرورش و ساختن جوانان تنها بر عهده باشگاه ها 
خواهد بود و اینطور نیست که تیم ملی ایران محل آزمون خطای 
جوانان باشد. برخی بازیکنان تیم ملی سنشان بالا رفته و چندان 
در برنامه های تیم نیستند و به وضوح مشخص است که تاریخ 
انقضایشان گذشته است. تقریبانصف تیم های لیگ برتر بازیکنان 
کادمی ها معرفی کردند و ظیفه شان را به عنوان یک  خوبی را از آ
باشگاه به خوبی انجام دادند. متأسفانه با توجه به وسعت کشور 
استعداد های کمی در فوتبال ایران شناخته شدند و ما در برخی 
از پست ها ضعف جدی داریم. در گذشته ما استعداد های زیادی 
از جمله قایدی، محبی و حسین زاده را در فوتبالمان دیدیم، اما 
کنون چنین ستاره هایی را کمتر در فوتبالمان شاهد هستیم.  ا
قطعاقلعه نویی کار سختی را در ادامه خواهد داشت، چرا که باید 
جایگزین های مطلوبی را برای بازیکنان بزرگی  هچون طارمی و 
آزمون که در سطح اول اروپا بازی می کنند پیدا کند. از نظر من هر 
مربی دیگری جای قلعه نویی بود بهتر از این نمی توانست نتیجه 
بگیرد و یا حتی در بهترین حالت توانایی جوانگرایی را نداشت. در 
خصوص رقابت های جام حذفی باید بگویم علی رغم بازی خوبی 
که تیم فوتبال گل گهر انجام داد، اما به نظر من سپاهان مستحق 
این پیروزی بود. اتفاقات داوری که در این مسابقه رخ داد باعث 
جنجال و ایجاد برخی حواشی شد و امیدوارم چنین اتفاقاتی در 
فوتبال ایران رخ ندهد. سپاهان با توجه به عملکردی که در فصل 
گذشته داشت و خرید هایی که انجام داد مستحق یک جام است. 
گردان مورایس را از تصاحب جام قهرمانی لیگ  مشکلات زیادی شا
برتر دور کرد که همه آن به خاطر حواشی بالای جدول بود. تیم 
فوتبال سپاهان کلاس خوبی دارد و امیدوارم که نماینده خوبی 

برای ایران در آسیا باشند. 

احمدجمشیدیان
کارشناسفوتبال

شفق: احمدی نژاد نگذاشت کلمنته سرمربی تیم ملی شود! 

بالاخره در لیگ ملت های والیبال بردیم!

ایران برنده دیدار حیثیتی مقابل آمریکا 


